
kraj

zd
ar

m
a

w
w

w
.z

it
kr

aj
.c

z
na

jd
et

e 
ná

s 
i 

na
zá

ří
 2

0
2

0

Zprávy

Vladislav 
Tuláček

Kilt je přítěž,  
ale závodit  

se v něm dá
STRANY 8–9

Startuje boj  
o Ústecký kraj 

STRANA 5

Na dva tisíce živnostníků  
se nedostalo 

STRANA 4

mostecko / ústecko / teplicko / děčínsko / litoměřicko / chomutovsko / lounsko a žatecko

Volby 2020



2

K O M U N I T Y / V Ý L E T Y v í c e  n a  w w w . z i t k r a j . c z

V Bílině mají kavárnu  
z jubilejní výstavy 

Chcete využít hezký zářijový víkend na 
výlet do západočeských lázní? Máme 
pro vás tip. Vůbec nemusíte jezdit tak 
daleko. Zkuste vyrazit do lázní Bílina, 
které jsou součástí stejnojmenného 
města. Hlavním lákadlem jsou 
historické budovy lázní s přilehlým 
lesoparkem, který byl založen v roce 
1855. Můžete odtud obdivovat 
monumentální horu Bořeň. Důvodem 
založení lázní bylo objevení pramene 
minerální vody – ta je dnes u nás, ale 

i ve světě známá jako Bílinská kyselka. 
Za návštěvu stojí i lesní kavárna 
Kafáč. Ta byla původně součástí 
pražské Jubilejní zemské výstavy 
v roce 1891. Z pražského výstaviště 
byla do lázeňského parku převezena 
v roce 1892.  dam

B Í L I N S K O

Navštivte největší katedrálu 

Výlety do Drážďan jsou pro vás 
asi samozřejmostí. Věděli jste ale, 
že „ten pěkný kostel“ u Labe je 
největší chrámová stavba v Sasku? 
Katedrála Hofkirche byla postavena 
v letech 1738–1754 v barokním 
stylu podle Chiaveriho návrhů 
jako katolický dvorní kostel. Na 
konci druhé světové války byla 
během spojeneckých náletů silně 
poškozena. Propadl se strop. 
V troskách zůstala i část stěny. 
Rekonstrukce byla dokončena až 

v roce 1965. Katedrálu si můžete 
prohlédnout od pondělí do čtvrtka 
mezi 9.00 a 17.00. V pátek mezi 
10.00 a 17.00 a v neděli od 12.00 
do 16.00.  dam

U   S O U S E D Ů

Husitská pevnost u Teplic 

Zdá se vám hrad u Teplic na vrchu 
Doubravka nějaký divný? Máte 
pravdu, není to totiž hrad v pravém 
slova smyslu, ale husitská pevnost 
z 15. století vybudovaná Jakoubkem 
z Vřesovic. Na počátku 17. století 
byl hrad přebudován v pevnost 
s vynikajícím a v našich zemích téměř 
ojedinělým systémem bastionového 
opevnění. Na místě zříceniny 
v letech 1884-85 zde nechal teplický 
kníže Clary-Aldringen vystavět 
pseudogotickou imitaci hradních 

budov, která sloužila jako výletní 
restaurace. V současné době je stav 
staveb neutěšený. I tak se vyplatí 
místo navštívit. Čeká vás cesta do 
kopce hustým lesem a odměnou vám 
budou výhledy do okolí.  dam

T E P L I C K O

Zahrada Čech v Litoměřicích 

Čtyřiačtyřicátý ročník veletrhu 
Zahrada Čech zaměřený na 
všechny zahrádkáře, chalupáře, 
kutily, zahradníky a milovníky 
přírody můžete navštívit až do 
19. září. Najdete zde vyhledávaný 
sortiment, jako jsou sadba, 
cibuloviny, květiny, zahradní 
potřeby, zahradní technika, 
hnojiva, postřiky. Nechybí ani vše 
potřebné okolo domu, chalupy 
i zahrady z oblasti stavebních 
materiálů, tepelné či solární 

techniky, bytových doplňků 
a mnoho dalšího. Otevřeno je 
denně od 9.00 do 17.00.  dam

L I T O M Ě Ř I C K O

Žlutomodří založili nadační fond 
a vydražili dresy za téměř 65 tisíc

Basketbal v Děčíně 
hrajeme už 75 let 

Žlutomodrý fotbalový klub 
z Teplic dlouhodobě podporuje 
různé projekty, které pomáhají 
znevýhodněným dětem, handi-
capovaným a nemocným. Nově 
proto založili Nadační fond FK 
Teplice, v jehož vedení usedne 
i dlouholetý kapitán ligového 
A mužstva Admir Ljevaković. 

„Ušli jsme v posledních le-
tech velký kus cesty a nadační 
fond by nás měl posunout ještě 
o něco dál. V západní Evropě je 
zcela běžné, že většina klubů 
má své nadační fondy, jejichž 
prostřednictvím se snaží po-
máhat svému okolí,“ vysvětlu-
je založení fondu ředitel klubu 
Petr Hynek. Podobně jak je to 
běžné v zahraničních klubech, 
tak také do Nadačního fondu 
FK Teplice budou pravidelně 
přispívat hráči A mužstva žlu-
tomodrých. „Reakce celé kabi-
ny byla jednoznačná, chtějí se 
do těchto aktivit zapojit i tou-
to formou a přispět na dobrou 
věc, čehož si moc vážíme,“ říká 
předseda správní rady nadač-
ního fondu Martin Kovařík.

Důležitou součástí získávání 

prostředků budou také dobro-
činné aukce. V průběhu srp-
na na facebookovém profilu 
teplických fotbalistů probíha-
la charitativní aukce výroční 
červené sady dresů, vynes-
la bezmála pětašedesát tisíc 
korun. „Ve velmi optimistic-
kých odhadech jsme počítali 
s částkou kolem 50 tisíc, takže 

výsledná hodnota 64 500 ko-
run je naprosto úžasná a moc 
děkuji všem fanouškům, kteří 
se do charitativní aukce zapo-
jili. Věřím tomu, že tyto peníze 
skrz nadační fond pomohou 
tam, kde mají," uzavírá Martin 
Kovařík s tím, že peníze jsou 
už na transparentním účtu na-
dačního fondu.  zk

V letošním roce uplynulo 
neuvěřitelných 75 let od za-
ložení basketbalu v Děčíně. 
Proto se klub rozhodl, jako dá-
rek svým fanouškům, spustit 
zbrusu nové webové strán-
ky www.bkdecin.cz. Věříme, 
že se budou líbit a stanou se 
nedílnou součástí válečnické 
rodiny. Při svém významném 
jubileu bude klub v letošní se-
zóně také používat logo, osla-
vující jeho tradici a úspěchy. 
Dalším chystaným dárkem 
pro fanoušky je připravovaná 
brožura od autora Jindřicha 
Strašnova. Ta naváže na kni-
hu Příběh BK Děčín a zmapu-
je posledních pět let klubové 
historie. Mezi fanoušky by se 
měla dostat v průběhu září to-
hoto roku. Historie basketba-
lu v Děčíně je velmi bohatá. 
Od prvního názvu Sokol přes 
Spartak-Karna a Lokomoti-
va se dostal až k dnes zažité-
mu BK Děčín. Zároveň si klub 
svým neústupným bojem vy-
sloužil přízvisko válečníci. 
Proto přejeme všem fanouš-
kům – válečníkům i válečni-
cím – mnoho neopakovatel-
ných zážitků s naší krásnou 
hrou i do dalších let. 

 BK Armex Děčín
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Oprava mostu vyšplhá  
k půl miliardě korun

Ústí nad Labem – Plánovaná opra-
va Benešova mostu měla stát 
200 milionů korun, ale kvůli 
většímu rozsahu rekonstrukce 
to bude výrazně více. Z jednání 
krajské rady vyplývá, že vyjde 
až na půl miliardy korun. Část-
ku zvyšuje například horší stav 
některých pilířů i velký počet 
inženýrských sítí, které musí 
dělníci přeložit.

Rekonstrukce důležité spoj-
nice Střekova se zbytkem Ústí 
nad Labem měla začít už v po-
lovině letošního roku a hotovo 
mělo být do konce roku 2021. 
Termín oprav se ale posune 

zřejmě až na rok 2022. Benešův 
most je podle stupnice stavu 
mostů v šesté kategorii ze sed-
mi, tedy ve velmi špatném sta-
vu. Kvůli tomu po něm nesmí 
jezdit najednou oběma směry 
těžká vozidla městské hromad-
né dopravy a jejich vjezd řídí 
semafory. 

Podle mluvčího krajského 
úřadu Martina Volfa hrozí, po-
kud se most neopraví, že se 
přes něj trolejbusy a autobusy 
vůbec nedostanou. O tom, zda 
se most dočká rekonstrukce, 
rozhodnou krajští zastupitelé 
na svém zářijovém jednání.  gz

Aplikace pomůže vyhledat spoje 
nebo s nákupem jízdenek
Ústecký kraj – DÚKapka to je ná-
zev nové mobilní aplikace, kte-
rou chce představit během pod-
zimu Ústecký kraj. Aplikace 
má pomoci cestujícím s náku-
pem jízdenek, hledáním spojů 
nebo informovat o zpoždění či 
výlukách. Smlouvu na dodá-
ní uzavřel kraj bez soutěže se 
společností CHAPS a přijde na 
1,92 milionu korun.

Odběry na koronavirus 
fungují i o víkendu
Ústecký kraj – Krajská zdravot-
ní testuje na přítomnost nákazy 
způsobující onemocnění CO-
VID-19 nově i během víkendu. 
Odběrové místo bude v provozu, 
kromě pracovních dnů, i v sobo-
tu a v neděli v jedné z nemocnic 
Krajské zdravotní vždy od 8.00 
do 12.00 hodin. Zatím do konce 
září. „Podle vývoje epidemiolo-
gické situace v Ústeckém kraji, 
bude-li třeba, provoz odběro-
vých míst v rámci dále rozšíří-
me,“ řekl Tomáš Hrubý, náměs-
tek pro řízení zdravotní péče 
Krajské zdravotní. První víkend, 
kdy bylo otevřeno odběrové mís-
to v ústecké Masarykově nemoc-
nici, zdravotníci odebrali vzor-
ky během sobotního dopoledne 
36 lidem a v neděli 20 zájem-
cům. Jedno vyšetření zahrnující 
odběr a zpracování vzorku při-
jde samoplátce na 1 756 Kč.  gz

Nemocnice Most 5. a 6. 9.
Nemocnice Chomutov 12. a 13. 9.
Masarykova nem. v Ústí n.L. 19. a 20. 9. 
Nemocnice Děčín 26., 27. a 28. 9.
Nemocnice Teplice  3. a 4. 10.

TERMÍNY

Podle mluvčího kraje Marti-
na Volfa se její uvedení na trh 
očekává na přelomu září a října 
v podobě první verze. Některé 
pokročilejší funkce, jako napří-
klad registrace osoby s náro-
kem na zlevněné časové jízdné, 
budou postupně přidávány poz-
ději v aktualizacích aplikace. 
Zkušební provoz DÚKapky se 
předpokládá od 1. října.  gz

Nové muzeum 
pivovarnictví 
Žatec – Po Chrámu chmele 
a piva či Chmelařském muzeu, 
jejichž expozice jsou zaměřeny 
převážně na pěstování a ná-
sledné zpracování místního ze-
leného zlata, má Žatec i nové 
Muzeum pivovarnictví Žatec-
ka. Sídlí v historickém měšťan-
ském domě na rohu Žižkova 
náměstí a Horovy ulice.

„Expozice jsou interaktivní 
a zaujmou návštěvníky svým 
moderním a osobitým provede-
ním, kde kvantita je nahrazena 
kvalitou a malý prostor muzea 
je zastíněn velkými zážitky. In-
teriér a expozice muzea ná-
vštěvníky naplní zážitky a zá-
roveň je namotivuje k následné 
prohlídce Žateckého pivovaru, 
jejíž součástí je i degustace ža-
teckého piva,“ zve průvodkyně 
Adéla Honzátková.

Muzeum pivovarnictví Žatec-
ka doplňuje obě muzea a ná-
vštěvníkům nabízí pohled do 
historie pivovarů v regionu 
a historie vaření piva. Město 
se svými památkami spojený-
mi s pěstováním chmele usiluje 
několik let o zápis na seznam 
světového dědictví UNESCO 
a doufá, že příští rok by mohla 
být nominace předložena.  gz
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Stará hala padla, 
nová se otevře v září
Louny – Novou plaveckou halu 
otevřou v Lounech. První ná-
vštěvníci si v ní zaplavou už 
v září. Původní halu město ne-
chalo zbourat a na jejím mís-
tě postavilo novou za bezmála 
220 milionů korun. Návštěvní-
ci se můžou těšit na 25metrový 
bazén s pohodlným vstupem pro 
seniory, venkovní tobogán, di-
vokou řeku, vířivku, bazének se 
skluzavkou i saunový svět. gz

Hygienička: Koronavirus 
je krok před námi,  
roušky jsou namístě

Znovuzavedení nošení roušek v září 
odstartovalo. Ne však naplno. Proza-
tím. Podle ředitelky krajské hygienické 
stanice Lenky Šimůnkové roušky fun-
gují a jsou třeba k potlačení pandemie.

Byla byste pro přísnější variantu, 
roušky v obchodech či školách nebo 
je to zatím dostatečné?
Nošení roušek je důležité. Přípa-
dů onemocnění nám přibývá, a po-
kud jsme někde v uzavřeném prostoru, 
jako je dopravní prostředek, nákup-
ní centrum nebo třeba supermarket, 
kde se vyskytuje skupina dalších lidí, 
tak rozhodně je rouška namístě. Kaž-
dá ochrana dutiny ústní a nosní snižu-
je infekční dávku, a čím nižší je infekční 
dávka, tím je průběh onemocnění lehčí. 
Není nic důležitějšího než chránit sebe, 
případně chránit své okolí.

Přijde druhá vlna koronaviru?
Nevím, jestli je namístě hovořit o prv-
ní, druhé a dalších vlnách koronaviru. 
My jsme, díky tomu, jaká přísná opat-
ření jsme na jaře udělali a všichni do-
držovali, tak jsme si vlastně výskyt 
toho onemocnění odsunuli do pozdější 
doby. Myslím, že my, co jsme toto one-
mocnění neprodělali, tak proti němu 
imunní nejsme, takže se s ním pros-
tě musíme setkat a nejdůležitější je, 
že když se s ním setkáme, abychom 
byli v dobré zdravotní kondici a dostali 
malou infekční dávku, aby ten průběh 
byl lehký.  gz

M I N I R O Z H O V O R Podporu získalo 2 800 živnostníků, 
na dva tisíce se však nedostalo
Ústecký kraj – Částka sedmdesát 
milionů korun, které Ústecký 
kraj vyčlenil na podporu živ-
nostníků, je vyčerpaná. „Rada 
Ústeckého kraje schválila po-
slední žádosti a všechny peníze 
už byly rozděleny mezi 2 800 
úspěšných žadatelů,“ vysvětlil 
mluvčí krajského úřadu Martin 
Volf s tím, že dohromady bylo 
podáno 4 800 žádostí. 

Program byl nastavený tak, 
aby dotaci získalo prvních 

400 žadatelů z každého ze sed-
mi okresů. Vyřazeny byly du-
plicitní žádosti a také žádosti, 
které nakonec někteří úspěš-
ní žadatelé odmítli. Pro každý 
okres tak byl vytvořen zásob-
ník žádostí, ze kterého byli 
uspokojování další žadatelé 
v pořadí.

Poslední dotace pro živnost-
níky schválila rada kraje a na 
účtech by je mohli mít v září. 
„Předpoklad odeslání na účty 

Startuje výstavba dalšího úseku D7
Lounsko – Ředitelství silnic 
a dálnic předalo staveniště 
zhotoviteli a tím pokračuje ve 
výstavbě dálnice D7. Jedná se 
o úsek zkapacitnění obchvatu 
u Loun. Podle Ředitelství sil-
nic a dálnic je to 6,1 kilometrů 
dlouhá stavba, která spočívá 
v rozšíření silnice I/7 o jeden 

Speciální prohlídky 
sklepení Valdštejnů
Duchcov – Letošní Dny evrop-
ského dědictví na duchcov-
ském zámku zavedou návštěv-
níky do sklepních prostor pod 
hlavním kří-
dlem a pod 
křídlem Ca-
sanovským. 
K vidění bu-
dou vinné 
či zásobní 
sklepy, které 
mají velice zajímavou historii. 
Speciální prohlídky se kona-
jí 12. a 13. září, vždy v 10.00, 
12.30 a 15.00 hodin.  gz

Potravinami regionu je tvaroh z Růžové, pivo z Teplic i tlačenka z Mostu 
Ústecký kraj – Celkem devět vý-
jimečně kvalitních a chutných 
produktů z Ústeckého kraje 
dostalo v letošním roce značku 
Regionální potravina.

„Odborná komise neměla ani 
v letošním ročníku snadné roz-
hodování. O účast v soutěži byl 
opět velký zájem. Počet přihlá-
šených výrobků byl dokonce 
rekordní a v rámci konání celé 
soutěže také nejvyšší ze všech 
krajů. Nejpočetnější kategorií 
byla kategorie Ostatní s počtem 
35 výrobků od 12 producen-
tů,“ říká krajská koordinátorka 

Monika Plachá z Okresní agrár-
ní komory Most. Certifikáty 
si ocenění výrobci převezmou 
11. září na výstavě Zahrada 
Čech. Oceněný výrobek získá 
právo užívat značku Regionál-
ní potravina čtyři roky na svém 
obalu. Soutěž Regionální potra-
vina je projektem Ministerstva 
zemědělství ČR a má za cíl pod-
pořit domácí producenty lokál-
ních potravin. O značku, která 
je důkazem nejvyšší jakosti po-
travin a zárukou regionálního 
původu, se ucházelo 186 výrob-
ků od 43 výrobců.  gz

• Masné výrobky tepelně opracované  
– Světlá lahůdková tlačenka Vojtěch 
Strauss, Most

• Masné výrobky trvanlivé, tepelně 
neopracované, konzervy a polokonzervy 
– Krůtí maso ve vlastní šťávě  
– Petr Mančík, Most

• Sýry, včetně tvarohu – Přírodní sýr 
s česnekem – Martin Honza, Růžová

• Mléčné výrobky ostatní – Žervé  
– Barbora Marešová, Břvany

• Pekařské výrobky, včetně těstovin  
– Makovec bez mouky – Jaroslava 

Michalcová, Roudnice n. Labem
• Cukrářské výrobky, včetně cukrovinek  

– Špaldový medovník „Meďák“  
– Dubský perník s.r.o.

• Alkoholické a nealkoholické nápoje  
– Monopol Karlík – Pivovar Monopol 
s.r.o.

• Ovoce a zelenina v čerstvé nebo 
zpracované formě – Švestky 
s portským vínem – David Netolický, 
Jirkov

• Ostatní – Srnčí tokáň 66 % masa  
–Hynek Jirman, Dolní Poustevna

R E G I O N Á L N Í  P O T R A V I N Y

příjemců je do konce září v zá-
vislosti na tom, kdy podepíší 
smlouvu o poskytnutí dotace,“ 
říká vedoucí oddělení projektů 
Iva Tomešová z krajského úřa-
du a dodává, že zbývá vyplatit 
dotace 224 žadatelům.

V okrese Chomutov dosta-
lo dotaci všech 367 a v okrese 
Louny 354 žadatelů, kteří ode-
slali žádost. Ve všech ostatních 
okresech byla kapacita 400 ža-
datelů vyčerpána.  gz

Fotografie maringotky Kludských
Jirkov – Jirkovská radnice hledá 
dobové fotografie rodiny Klud-
ských. Především interiéru 
jejich ředitelské maringotky. 
„Naší snahou je věrné zachy-
cení života a dění v Kludské-
ho maringotce, kterou město 
Jirkov koupilo a chystá její zre-
staurování,“ vysvětluje Eliška 
Broumská z jirkovské radnice 
s tím, že lidé mohou fotogra-
fie přinést na podatelnu rad-
nice nebo poslat e-mailem na 
adresu e.broumska@jirkov.cz. 
S městem stoletou maringot-
ku pojí jeho původní majitel, 
cirkusový principál Karel Klud-
ský, který se v Jirkově narodil 
a prožil tam celý život. 

Kludského maringotku kou-
pilo město loni na podzim. 

Přišla na 600 tisíc korun 
a s renovací by mohly náklady 
dosahovat téměř dvou milio-
nů korun. Podle historika cho-
mutovského muzea Michala 
Bečváře jde o světový unikát. 
Restaurátorské práce se měly 
rozeběhnout už na jaře, vše ale 
zastavil koronavirus.  gz

jízdní pás na směrově dělenou 
čtyřpruhovou kategorii. Zho-
tovitelem je sdružení Eurovia 
a Herkul a vysoutěžená cena 
je podle smlouvy 773,36 mili-
onu korun bez DPH. Slavnost-
ní zahájení se uskuteční v září 
tohoto roku. Stavba potrvá dva 
roky.  gz
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Volby: Startuje boj o Ústecký kraj
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Sáru dělí od rehabilitací 15 tisíc

Ústecký kraj – Do pomyslného 
boje o hejtmanství se v Ústec-
kém kraji pustí devatenáct 
politických stran, uskupení 
a hnutí. Krajské volby jsou na-
plánovány na 2. a 3. října. 

Ústeckému kraji vládla po-
slední roky KSČM. Stávající 
hejtman Ústeckého kraje Old-
řich Bubeníček se po osmi le-
tech ve funkci rozhodl nekan-
didovat. Zajímavostí letošního 
blížícího se volebního klání je 
zatím jen rozkol uvnitř sociál-
ní demokracie. 

Krajská ČSSD sestavila spo-
lečnou kandidátku s názvem 
Lepší Sever společně s hnutím 
Ústecké fórum občanů, Pro-
MOST a nezávislými kandidá-
ty. Vést ji měl stávající náměs-
tek hejtmana Martin Klika. 
Kandidátku ale neschválilo 
centrální vedení ČSSD. Krajští 
sociální demokraté ale trva-
jí na svém, kandidují za Lepší 
Sever a dočasně pozastavili 
členství ve straně. „Byla nám, 
v rozporu se stanovami ČSSD 
i demokratickými principy 
vnucena kandidátka, za kterou 
se nemůžeme s čistým svědo-
mím postavit. Vedení sociál-
ní demokracie dává přednost 

• Trikolóra – Radek Hoffmann
• KSČM – Radek Černý
• Piráti – Karel Karika
• ODS – Jiří Kulhánek
• Severočeši – Petr Pípal
• Spojenci pro kraj – Jiří Řehák 
• ANO – Jan Schiller
• SPD – Zdeněk Kettner
• Lepší Sever – Martin Klika 
• STAN – Filip Ušák
• Čistý a lepší sever – Tomáš Vandas

• ČSSD – Jaroslav Krákora
• Rozumní – Eugen Sigismund 

Freimann
• Za Region – František Padělek
• Vize národních socialistů – Jan 

Vondrouš
• Svobodní – Pavel Dittrich
• Národní demokracie – Petr Žák
• Volba pro kraj – Ota Staňo
• Demokratická strana zelených – 

Jaroslav Sepp

K A N D I D U J Í C Í  U S K U P E N Í  A   L Í D Ř I

jakési poslušné „hvězdné pě-
chotě“ před sebevědomým 
a samostatným Ústeckým kra-
jem,“ řekl lídr Lepšího Severu 
Klika. A v čele nové kandidát-
ky ČSSD v kraji stanul Jaroslav 
Krákora.

Strany, hnutí i uskupení už 
znají i svá čísla, se kterými do 
voleb půjdou. Například Triko-
lóra obdržela číslo 70, Hnutí 
ANO bude v krajských volbách 
kandidovat s číslem 50, ČSSD 
s číslem 45 a Lepší Sever s čís-
lem 42. Piráti mají 19, ODS 33, 
KSČM 63, SPD 16. Trojku určil 
los pro uskupení Čistý a lepší 
sever a šťastnou sedmičku do-
stalo hnutí STAN. V krajských 

volbách rozhodnou lidé v říjnu 
o 55 nových krajských zastupi-
telích. Před čtyřmi roky se do 
Zastupitelstva Ústeckého kraje 
probojovalo pět stran. Zvítě-
zilo hnutí ANO s 23,24 %, dru-
há byla  KSČM s 15,82 %, třetí 
ČSSD s 11,90 %, čtvrtá ODS 
s 8,54 % a jako pátá se dosta-
la do krajského zastupitelstva 
koalice SPD-SPO se 6,07 %. 
Vítězné ANO ale vyšachovala 
KSČM s ČSSD, které sestavi-
ly koalici s SPD-SPO a poslaly 
ANO do opozice.

Ve stejném termínu, jako se 
uskuteční krajské volby, budou 
lidé vybírat i senátory na Dě-
čínsku a Lounsku.  gz

Jetřichovice zdobí 
pohádkové zastávky 

Jetřichovice – Šest nových auto-
busových zastávek mají v Jetři-
chovicích na Děčínsku. Stylové 
zastávky vyrobili místní řeme-
slníci z okolí, kterým tak záro-
veň obec pomohla, když v době 
koronavirové pandemie přišli 
o zakázky. V malebných zastáv-
kách plných květin a knih ne-
chybí ani připojení na internet.

Podle starosty Jetřichovic 
Marka Kny ty původní už do-
sloužily a výměna byla na mís-
tě. Tyhle odkazují na tradiční 
místní architekturu a jedna za-
stávka stála 96 tisíc korun.

Malebné zastávky mají při-
pojení na wifi a zároveň slou-
ží i jako „knihobudka“. Kromě 
Jetřichovic, jsou zastávky v po-
dobném duchu i v Rynarticích, 
Všemilech a ve Vysoké Lípě.  gz

Bílina – Sárinka je dvanáctile-
tá holčička z Bíliny na Teplic-
ku, která se narodila předčas-
ně. „Na svět přišla společně se 
svým dvojčetem, sestřičkou. 
Obě musely od samého začát-
ku bojovat o život... Sestřič-
ka bohužel ten svůj prohrá-
la,“ vysvětluje tatínek Ladislav 
Kiezler.

Už v nízkém věku si Sárinka 
musela projít několika těžkými 
operacemi, na kterých závisela 
její budoucnost. Holčička byla 
velice drobná a neodpovídala 
vývojem svému věku. V šesti le-
tech jí lékaři navíc diagnostiko-
vali dětskou mozkovou obrnu.

I přes náročné každoden-
ní cvičení Vojtovy metody se 
zdravotní stav Sárinky nezlep-
šil. Dokáže pouze ležet a obtíž-
ně hýbat končetinami. Holčič-
ka skoro vůbec nesedí, navíc 
se s ní velmi těžko manipulu-
je, a tak je ochuzena o veškeré 
dění. Sárince by mohla pomoci 
intenzivní rehabilitace v Pieš-
ťanech za 32 000 korun, na kte-
rou ale rodině stále chybí více 
než 15 000 tisíc korun.

„Velká podpora se nám do-
stává od nadace Dobrý an-
děl. Přesto nedokážeme na-
šetřit tak vysokou částku na 

potřebné rehabilitace. Věříme, 
že pobyt v Adeli Medical Center 
v Piešťanech naši dceru posune 
kupředu. Představuje pro nás 
naději, že bude dlouhodobě se-
dět a bude moct více poznávat 
okolní svět,“ vysvětluje tatínek. 

Finanční situace rodiny je 
velmi náročná. Vážný zdravot-
ní stav Sárinky jim neumož-
ňuje být v pracovním poměru, 
jelikož péče je neustálá. Veške-
ré příjmy tak tvoří příspěvek 
na péči a dávky státní sociál-
ní podpory. Veřejná sbírka na: 
znesnaze21.cz/sbirka/rehabi-
litacni-pobyt-pro-sarinku# by 
mohla alespoň trochu rodině 
Sárinky ulevit a pomoci finan-
covat rehabilitační pobyt.  gz

Ústecký kraj – U ústecké Mila-
dy i u jezera Most můžete po-
tkat nová elektrická vozítka. 
Dva elektromobily od českého 
výrobce TPC Industry budou 
pomáhat při správě jezer. „Jde 
o snížení provozních nákladů 
i dopadu na životní prostře-
dí,“ vysvětluje Marta Šašková, 
mluvčí Palivového kombinátu 
Ústí. Celkové náklady na poří-
zení jednoho vozidla včetně do-
bíjecí stanice jsou 1,75 milionu 
korun. Vozidla by neměla rušit 
návštěvníky jezer.  gz

Teplice – Hned tři exempláře 
3D graffiti soch s vyobrazením 
portrétu hudebního skladate-
le Ludwiga 
van Beetho-
vena v nadži-
votní velikos-
ti zdobí park 
za teplickým 
domem kultu-
ry. Teplice si 
tak připomí-
nají 250. výročí narození Lud-
wiga van Beethovena. Tři obří 
graffiti sochy za 45 tisíc bez DPH 
vytvořil za  dva týdny streetarto-
vý umělec Kamil Vacek, který si 
říká Camo.   gz

Elektromobily budou 
pomáhat na jezerech

Trojrozměrné graffiti 
na výročí Beethovena

Informační centrum 
na kolech vyráží
Ústecký kraj – Po Ústeckém kraji 
bude už brzy jezdit pojízdná in-
formační kancelář pro krajskou 
dopravu. V takzvaném DÚKmo-
bilu si můžou lidé například 
koupit jízdenky, elektronic-
ké karty nebo nechat vyhledat 
konkrétní spoje. Pořízení do-
dávky v zelené barvě vyšlo na 
téměř 2 miliony korun. „Je po-
třeba rozšířit informování ces-
tujících o novinkách z prostře-
dí veřejné dopravy. Je to takové 
informační centrum na kolech,“  
uvedl náměstek hejtmana Jaro-
slav Komínek.  gz

Na korunovační 
klenoty do Jimlína
Jimlín – Jedinečná výstava Čes-
ké korunovační klenoty na 
dosah je pro velký zájem pro-
dloužena na zámku Nový Hrad 
v Jimlíně do 11. října. Výstava 
je přístupná v běžných provoz-
ních hodinách zámku. Autor 
Ondřej Rea chce výstavou při-
pomenout zajímavou část naší 
historie atraktivní formou.  zk
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Vážení spoluobčané,
předkládáme vám naše záměry pro další roky, ve kterých chceme navázat na vše pozi-
tivní, co se dosud v kraji podařilo, a které chceme spolu s vámi realizovat.

Zaměstnanost

■ Nejdůležitější v Ústeckém kraji je řešení stále vysoké nezaměstnanosti. Bu-
deme pokračovat ve spolupráci s Úřadem práce na realizaci projektu s cílem vytvoření 
nových míst nejen v sociální oblasti.
■ Využití průmyslových zón a vytváření nových pracovních příležitostí je naší 
prioritou. 

Bezpečnost

■ Chceme bezpečné domovy a ulice. Garance bezpečí je dnes jednou z nejdůle-
žitějších věcí. 
■ Velký důraz klademe na potírání kriminality a  protidrogový program  
Policie ČR. 
■ Máme špičkově propracovaný integrovaný záchranný systém, který se 
osvědčuje při živelných pohromách, hromadných dopravních nehodách a mimořád-
ných událostech. 
■ Budeme nadále podporovat jak profesionální, tak dobrovolné hasiče.
■ Říkáme NE přijímání ekonomických migrantů, řešíme vlastní sociálně ekono-
mické problémy.

Zdravotnictví

■ Podporujeme rozvoj všech nemocnic pod Krajskou zdravotní a.s. Chceme 
rozšiřovat krajskou síť nemocnic a zachovat stávající nemocniční síť. 
■ Zasadíme se o  udržení provozu protialkoholní a  protitoxikomanické záchytné 
služby.
■ Podporujeme získávání nových lékařů, zubních lékařů, farmaceutů a střed-
ního a nižšího zdravotnického personálu, zvyšování kvality zdravotních služeb 
pro všechny občany. 
■ Chceme zachovat vybudovaný rozsah centra vysoce specializované péče (kom-
plexní onkologické centrum, kardiochirurgii, mamografii atd.)

Školství

■ Podporujeme investice do rekonstrukcí školních budov a do jejich vybave-
ní. Aktivně podporujeme technické vzdělávání. 
■ Trváme na pokračování stipendijního programu pro studenty UJEP. Nadále pod-
poříme středoškolské a učňovské vzdělávání se zaměřením na regionální potře-
by zaměstnavatelů.
■ Považujeme INKLUZI za nesystémový krok, který snižuje kvalitu vzdělávání. 
Chceme přes krajské školské orgány a instituce a školské odbory prosazovat její ploš-
né zrušení. Budeme bránit speciální školství!

Doprava

■ Chceme i  nadále dopravu udržet na stávající úrovni, a  naplňovat tak roz-
voj dopravní obslužnosti dle schváleného dopravního plánu. Dokončíme integra-
ci dopravy s městy Kadaň, Duchcov, Žatec, Louny a Štětí, kterou se doposud nepoda-
řilo uskutečnit.
■ Dokončíme zavedení mobilní aplikace k nákupu jízdenek.
■ Budeme dále vyvíjet tlak na Ministerstvo dopravy ke znovuobnovení železniční 
tratě Lovosice – Teplice. 
■ Chceme zachovat stejný objem finančních prostředků k opravě krajských silnic 
ve stejné výši jako v předchozích letech. Bezpečnost dopravy a komfort pro cestují-
cí včetně modernizace vlakových nádraží a bezbariérových nástupišť je náš cíl.
■ Ve spolupráci s Ředitelstvím silnic a dálnic budeme nadále prosazovat dokončení 
silnice I/13, tak aby po celém území našeho kraje byla čtyřproudá, a tvořila tak vedle 
dálnic D6, D7 a D8 jednu z dalších dopravních tepen kraje.

Sociální služby

■ Chceme nadále podporovat činnost domů pro seniory s pečovatelskou službou.
■ Budeme usilovat o  rekonstrukci jednotlivých objektů, investovat do obnovy 
a modernizace majetku příspěvkových organizací Ústeckého kraje v sociální oblasti.

■ Chceme podporovat další vznik a fungování mateřských a rodinných center, 
rozvíjet dobrovolnictví, protidluhové poradenství, občanskou právní pomoc, 
podporovat činnost klubů seniorů vč. osvěty vůči všemožným nástrahám, podvod-
níkům, domácímu násilí a vydírání.
■ Chceme iniciovat zastropování výše vyplácených sociálních dávek a  při-
jmout důrazná opatření proti jejich zneužívání.

Národnostní menšiny

■ Budeme podporovat kulturně společenské aktivity jednotlivých národ-
nostních menšin, čímž chceme umožnit našim spoluobčanům poznávat jejich kul-
turu, a budeme usilovat o organizování společensko-kulturní akce „Barevný region“ 
s ochutnávkou gastronomie národnostních menšin žijících v Ústeckém kraji, včetně 
kulturních vystoupení jednotlivých menšin. 
■ Chceme znovu ustavit Výbor národnostních menšin Zastupitelstva Ústecké-
ho kraje a pořádat pravidelná setkání se zástupci národnostních menšin žijících na úze-
mí Ústeckého kraje, seznamovat se nejen s jejich kulturními a sportovními aktivitami,  
ale i s jejich potřebami.
■ Ve spolupráci s romským koordinátorem Ústeckého kraje se chceme sezna-
movat s problematikou sociálně vyloučených lokalit a jejím řešením na úrovni 
krajského úřadu.

Životní prostředí a zemědělství

■ Chceme prosperující zemědělství, které pomůže rozvoji venkova tak, aby se 
stal venkov znovu atraktivním místem k životu a zamezilo se jeho vylidňování. 
■ Kromě podpory tradičního zemědělství Lounska, Žatecka a Litoměřicka pokládá-
me za důležité pomáhat organizacím, jako jsou včelaři, rybáři, myslivci, chovate-
lé, zahrádkáři apod. 
■ Dotačními programy pomůžeme malým obcím nadále zachovat, nebo ob-
novit stálé, nebo pojízdné venkovské prodejny.
■ Dalším naším cílem v oblasti životního prostředí jsou projekty pro zadržování 
vody v krajině, zachycování dešťové vody a hospodaření s vodou, dále rekultiva-
ce po těžební činnosti i revitalizace Krušných hor.
■ Podporujeme výstavbu třídíren a spaloven komunálního odpadu. Za významnou 
považujeme i podporu oprav a odbahnění skoro zaniklých rybníků a poldrů i opravy 
vodních toků.

Kultura
 
■ Podpoříme investice do muzeí, galerií, hvězdárny, vědeckých knihoven 
a zámku Nový Hrad, které jsou v majetku kraje, stejně jako investice do Severo-
českého divadla opery a baletu v Ústí nad Labem. 
■ Podporujeme památky našeho kraje zapsané v UNESCO (Krupka, Mědě-
nec). Chceme se podílet na obnově návštěvnosti galerií, muzeí či stálých expozic.
■ Podpoříme regionální kulturní činnost ve městech a obcích, festivaly, soutěž-
ní přehlídky, profesionální hudební i divadelní tělesa, tradiční lidovou kulturu spoje-
nou s naší státností – Říp, Stadice, Peruc. Chceme také podpořit všechny typy kultury 
– národnostních menšin, festivaly, kulturu mezigenerační, dětskou a studentskou, ale 
i seniorskou.
■ Budeme podporovat regionální funkci knihoven z rozpočtu kraje.
■ Zachovat chceme i program „Rodinné stříbro“, nově muzeum Praga.
■ Chceme státní kofinancování festivalů, jakož i divadel, sborů a orchestrů. Chce-
me, aby příspěvkové organizace občanům poskytovaly v  dostupných cenách veřej-
nou kulturní službu.

Sport a volný čas

■ Budeme podporovat formou dotačních programů sportovní kluby a oddíly 
ve vyšších soutěžích, rovněž však i všechny nižší soutěže a malé vesnické kluby 
a oddíly.
■ Budeme dle finančních možností Ústeckého kraje podporovat výstavbu nových 
sportovišť či volnočasových prostranství, protože sportovní a organizovaná volnoča-
sová činnost je nejlepší prevencí proti zneužívání omamných psychotropních látek  
a kriminalitě.
■ Budeme se podílet na sportovních aktivitách pořádaných školami v Ústec-
kém kraji formou partnerství. I nadále budeme podporovat naši mládež, zastu-
pující náš kraj na letních a zimních olympiádách dětí a mládeže.
  Vaši kandidáti do Zastupitelstva Ústeckého kraje

Chceme s vámi dál rozvíjet náš kraj 
Volební program KSČM pro Ústecký kraj na roky 2020-2024
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Čtyřka na kandidátce KSČM, 
krajský zastupitel a  předseda 
komise pro zahraniční vztahy 
Jaroslav Horák ví, že navazovat 
mezinárodní vztahy je pro kraj 
důležité, a  během jeho půso-
bení v komisi se podařilo uza-
vřít dohodu o spolupráci s de-
sítkou států. 

V krajském zastupitelstvu už 
pracujete. Jaká je vaše funk-
ce?

V  krajských volbách v  roce 
2012 jsem byl zvolen členem 
Zastupitelstva Ústeckého kra-
je. Radou Ústeckého kraje 
jsem byl pověřen, abych vyko-
nával funkci předsedy komi-
se pro zahraniční vztahy, kte-
rou vykonávám dodnes. Díky 
rodinným vztahům manželky, 
která pochází ze slovenského 

Ružomberka, se mi podaři-
lo navázat kontakty s  politi-
ky Žilinského samosprávného 
kraje, které po oboustranném 
souhlasu vyvrcholily podpi-
sem Dohody o spolupráci mezi 
oběma kraji.

Máte ještě nějaké rozpraco-
vané plány, které byste rád 
dotáhl do konce?

Pokud budu opětovně zvo-
len do krajského zastupitel-
stva, chtěl bych se spolu s ko-
legy zastupiteli měst a  obcí 
kraje zaměřit na další rozvoj 
spolupráce Euroregionu Kruš-
nohoří/Erzgebirge a  Eurore-
gionu Labe/Elbe. Dále bych 
chtěl pokračovat v práci komi-
se a  orientovat se na partner-
ství s ostatními státy Evropské 
unie.

Vaší gescí je mezinárodní spo-
lupráce. Na čem je potřeba ještě 
pracovat?

Jednou z  nejdůležitějších čin-
ností komise je rozvoj partner-
ských styků a následná postupná 
realizace Memorand o  spoluprá-
ci, která samosprávný orgán kra-
je uzavřel s deseti státy světa a Ev-
ropy.

Bydlíme v příhraničí. Jak vidíte 
česko-německou spolupráci? 
Kde funguje a  kde třeba ještě 
pokulhává?

V  podmínkách našeho kraj-
ského regionu, který je obklopen 
převážně městy a vesnicemi Svo-
bodného státu Sasko, chci zamě-
řit pozornost na pořádání společ-
ných akcí Čechů a Němců. V tomto 
by měla sehrát významnou úlohu 
naše a německá samospráva. 

Jaroslav Horák se narodil 16. srpna 1950 
v Rumburku, jeho rodnou obcí jsou Staré Kře-
čany. V Děčíně žije od roku 1965. Po vysoko-
školských studiích v  roce 1990 úspěšně složil 
státní rigorózní zkoušku. Je ženatý, otec jedno-
ho dítěte. Zajímá se o politiku bytového hospo-
dářství, kde aktivně vykonává funkci předsedy 
Společenství vlastníků v domě. Rovněž se zají-
má o sportovní dění, a to děčínského basketba-
lu. V oddíle je členem výboru BK Armex Děčín . 

RSDr. Jaroslav HORÁK

Podle lídra kandidátky Radka 
Černého se osmiletá vláda KSČM 
v Ústeckém kraji pozitivně odrazi-
la například ve zdravotnictví nebo 
v dopravě. Kvalitně fungující Kraj-
ská zdravotní a Doprava Ústecké-
ho kraje je toho důkazem. 

Jste lídrem KSČM v  Ústeckém 
kraji. Stávající hejtman kraje 
Oldřich Bubeníček, který je ve 
funkci od roku 2012, končí. Je 
těžké být jeho nástupcem? 

Samozřejmě je těžké nastupo-
vat po někom, kdo nasadí pověst-
nou laťku hodně vysoko. Oldřich 
Bubeníček si vybudoval ihned od 
svého nástupu do funkce hejt-
mana Ústeckého kraje obrovské 
uznání. Těší se obrovské populari-
tě nejen mezi občany, ale také sa-
mosprávami. Lidé ho mají rádi za 
jeho pracovitost, lidskost a pocho-
pení, což se o jeho předchůdcích 
bohužel říci nedalo. 

Co se KSČM během vlády v kraji 
podařilo? 

Jen malý výčet toho, co se poda-
řilo. Jako první bych zmínil založe-
ní Dopravní společnosti Ústecké-
ho kraje, která vznikla na základě 
neustálých problémů s vysoutěže-
nými dopravci, kteří si neplnili své 
závazky. Tato společnost od své-
ho vzniku bez problémů fungu-
je a  neustále zlepšuje své služby 
pro cestující, a  to i  například ná-
kupem nových autobusů. Maxi-
málně se zvýšil objem prostředků 
určených na opravy silnic II. a  III. 
tříd. Po 31 letech byla dokončena 

dálnice D8. Ve spolupráci s největ-
ší firmou Nexen na výrobu pneu-
matik v průmyslové zóně Triangle 
vniklo mnoho pracovních míst.

V  oblasti zdravotnictví byla 
v teplické nemocnici zřízena pro-
tialkoholní a  protitoxikomanic-
ká záchytná služba, která v  kra-
ji dlouho chyběla. V  Masarykově 
nemocnici vzniklo tolik potřebné 
kardiovaskulární centrum. U zdra-
votnické záchranné služby byl vy-
budován nový dispečink a  ročně 
se nakupovaly desítky nových sa-
nitních vozů.

V oblasti životního prostředí kraj 
několikrát otevřel dotační titul na 
kotlíkové dotace, o které byl obrov-
ský zájem. Ústecký kraj byl vyhla-
šovatelem mnoha dotačních titulů, 
kde si mohli žádat o finanční pro-
středky nejen začínající podnika-
telé, ale i zemědělci, včelaři, různé 
spolky a kluby, hasiči a záchranáři 
nebo obce. Zajímavé jsou stipen-
dijní programy pro studenty. Pod 
naším vedením se nám podařilo 
zvládnout takové situace, jako byly 
ničivé povodně v roce 2013 a ne-
dávná koronavirová krize. 

V čem je KSČM silná?
Stále jsme stranou s  největší 

členskou základnou v  České re-
publice a  i  zde v  kraji. Dále jsem 
přesvědčen, že voličům máme co 
nabídnout. Vycházíme z  reálných 
věcí a neslibujeme vzdušné zám-
ky. Jsme strana, která se podílela 
na vládě v kraji 8 let, a je za námi 
vidět kus poctivé práce. Jsme tra-
diční strana, která za sebou nemá 

žádné korupční či podobné skan-
dály, takže si myslím, že máme vel-
kou šanci uspět navzdory někdy 
až hysterickému komunistobijec-
tví. 

S  čím jdete do krajských voleb 
vy? 

Chceme navázat na projek-
ty a  záměry z  minulého volební-
ho období. Chceme se zaměřit na 
bezpečnost v našem kraji, a to ze-
jména tak, že budeme nadále spo-
lupracovat s Policií ČR na naplně-
ní tabulkových stavů, čímž dojde 
k  posílení hlídkové služby. Pro-
slýchá se, že v ČR mají být vybu-
dována čtyři zařízení pro uprchlí-
ky, jedno z nich i v Ústeckém kraji. 
Toto zásadně odmítáme. Nechce-
me zde žádné migranty. Ve zdra-
votnictví chceme podporovat 
rozvoj všech nemocnic. Chceme 
investovat do oprav budov a ma-
jetku kraje, ať jsou to nemocnice 
či školská a  sociální zařízení. Ve 
školství se chceme zasadit o  úpl-
né zrušení inkluze jako nesysté-
mového kroku. Budeme pokra-
čovat v zavedených stipendijních 
programech pro studenty. V  ob-
lasti dopravy chceme pokračovat 
v opravách silnic. Zasadit se o tu-
nelovou variantu průjezdu Bílinou 
a dostavbu dálnic na našem úze-
mí. Prioritou je pro nás splavnění 
dolního toku Labe ve dvou pla-
vebních stupních. Nadále chce-
me, aby pokračoval výbor pro 
národnostní menšiny, který má 
v našem kraji opodstatnění. Chce-
me nadále udržet sítě fungujících 

sociálních služeb. Naši podporu 
budou mít i naši zemědělci a chce-
me se zaměřit na rozumné vytvá-
ření krajiny s  důrazem na zadr-
žování vody v  krajině. V  kultuře 
chceme pokračovat v  programu 
„Rodinné stříbro“ a  obnově kul-
turních památek. Určitě budeme 
nadále podporovat všechny slož-
ky IZS včetně dobrovolných hasi-
čů, jak tomu bylo v minulosti. Naši 
podporu budou mít samozřejmě 
i  sportovci a  sportovní kluby na 
území našeho kraje. 

V Ústeckém kraji je za námi vidět kus poctivé práce

Radek Černý se narodil v Litoměřicích a je 
rodákem z malé obce Lovečkovice. Vystu-
doval Střední odborné učiliště stavební 
v  Ústí nad Labem. Pracuje v  komunální 
a krajské politice, kde zastává funkci před-
sedy komise pro zemědělství a  venkov 
Rady Ústeckého kraje, místopředsedy ze-
mědělského výboru a krajského zastupi-
tele. Jeho srdeční záležitostí jsou hasiči, je 
členem zásahové jednotky ve funkci veli-
tele. Je ženatý a má dvě již dospělé dcery.

Radek ČernýRadek Černý

Chci se zaměřit na česko-německou spolupráci
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Dvojka na kandidátce KSČM 
a žatecký zastupitel Petr Kubeš 
bude i po zvolení do krajského 
zastupitelstva naslouchat a po-
máhat zemědělcům, kteří pod-
le něj podporu opravdu potře-
bují. 

Proč jste se rozhodl kandido-
vat. S čím jdete do krajských 
voleb?

Chtěl bych pracovat na úrov-
ni krajské politiky, být nápo-
mocen a  využít znalostí, kte-
ré jsem získal praxí i  studiem. 
Jsem sice nováčkem, ale navá-
zal bych na dobrou práci kole-
gů z  KSČM, kteří kraj osm let 
vedou, udělalo se mnoho skvě-
lých věcí. V  politice působím 
v rámci KSČM již deset let, dru-
hé volební období jsem zastu-
pitelem města Žatec. Do kraj-
ských voleb jdu s  myšlenkou 
oživení venkova a  rozvoje ze-
mědělství. V  rámci své práce 
jsem v  každodenním kontaktu 
se zemědělci a  v  tom chci po-
kračovat i v případě zvolení do 
vedení kraje – naslouchat je-
jich starostem a  snažit se najít 
řešení.

Je podle vás důležitá podpo-
ra zemědělců? Jak by měla 
vypadat?

Rozhodně důležitá je. V  Ús-
teckém kraji máme v zeměděl-
ství jedinečná odvětví, která 
jinde v  republice jen stěží na-
jdeme. Zemědělci se potýkají 
nejen s nepřízní počasí a napří-
klad škůdci, ale také s  problé-
my s odbytem produkce, platby 
v  obchodním styku jsou často 
velmi opožděné s  negativním 
dopadem na stabilitu a  rozvoj 
hospodařících subjektů. Co se 
týká finanční podpory, země-
dělci čerpají zejména ze stát-
ních financí – dotace, gran-
ty apod. Z  kraje čerpají spíše 
menší subjekty. Přesto si mys-
lím, že podpora z kraje má smy-
sl. Já se za zemědělství rozhod-
ně budu zasazovat, i nad rámec 
kompetencí kraje. Je alarmují-
cí, v  jaké situaci se dnes české 
zemědělství nachází.

Ústecký kraj se potýká se su-
chem. Máte nápad, jak proti 
suchu bojovat?

Je určitě důležitá výstavba 
vodních děl a  akumulace sráž-
kové vody v nádržích. To ale ne-
stačí. Možným opatřením proti 
suchu je schopnost krajiny za-
držet srážkovou vodu. V tom po-
máhají různé krajinné prvky, na-
příklad lesy či mokřady. Pracuji 
v  oboru chmelařství a  chmel je 

jednou z mnoha plodin, která je 
postižena dlouhodobě trvajícím 
suchem. Zde platí, že bez vody 
nejsou výnosy a není kvalita skli-
zeného chmele. Deště se asi ne-
dočkáme v  takovém množství, 
které by bylo optimální, a  pro-
to je nutno hledat nové zdroje 
vody. Voda se v  sušších oblas-
tech akumuluje do nových typů 
závlahových systémů, využívají 
se různé typy kapkové závlahy 
a hledá se optimální napojení na 
přirozené zdroje vody.

Ochrana životního prostředí 
je věčné téma. Co revitalizační 
projekty?

Ústecký kraj má v  životním 
prostředí též specifikum, a  to je 
problematika útlumu těžby uhlí 
a nutnost revitalizace krajiny. Na 
evropské úrovni se již hovořilo 
o  zřízení fondu, který by měl fi-
nančně pomáhat uhelným regi-
onům s  revitalizačními projekty 
a  se zmírněním ekonomických 
a  sociálních dopadů po ukon-
čení těžby, v  tom vidím velkou 
šanci pro náš kraj. Myslím si, že 
není správné všechna postižená 
území zalesnit nebo zatopit a vy-
tvořit vodní plochy, je ale nutné 
využít bývalé dobývací prosto-
ry také pro ekonomickou aktivi-
tu. Přeměnit prostory třeba na 

zemědělskou půdu, příkladem 
může být vinice na Čepirožské 
výsypce.

Podporuji zemědělce. Náš kraj si zaslouží obnovu i zkrášlení

Petr Kubeš se narodil v Teplicích, vyrůstal 
na vesnici nedaleko Žatce, nyní žije v Žat-
ci. Pracuje jako vedoucí logistik ve strojí-
renské výrobě v závodě, který se zabývá 
výrobou nových technologií pro pěstová-
ní a  zpracování chmele. Vystudoval Čes-
kou zemědělskou univerzitu – Technic-
kou fakultu, obor zemědělská technika. 
Má velmi kladný vztah k technice, ve vol-
ném čase se věnuje veteránům automo-
bilů, palným zbraním, ale i všemu, co se 
týká černého řemesla a  kutilství. Věnuje 
se také práci s  dětmi a  mládeží, každo-
ročně se účastní letního dětského tábo-
ra. Jeho koníčkem je i  vojenská historie 
a hudba – hra na akordeon.

Petr Kubeš

Při krajských volbách kandidu-
je za KSČM jako trojka. Náměstek 
hejtmana pro dopravu Jaroslav 
Komínek považuje za svůj největ-
ší úspěch připojení většiny provo-
zů MHD do integrované dopravy 
a  možnost cestovat na jednu jíz-
denku po celém Ústeckém kraji.

V  krajském zastupitelstvu už 
pracujete. Co se v  krajské do-
pravě během vašeho působení 
zlepšilo?

No dá se říci, že se doprava úpl-
ně změnila. Momentálně máme 
v Ústeckém kraji velmi dobře pro-
pracovaný systém integrované 
veřejné dopravy. Zavedli jsme jed-
notný tarif, jednu jízdenku po ce-
lém kraji a  cestující nemusí řešit, 
s jakým dopravcem jede – koupí si 
jízdenku a jede s tím dopravcem, 
který přijede. Také jsme zavedli ce-
lodenní jízdenku na cestování po 
celém kraji. Za zmínku určitě sto-
jí to, že jsme na některých regio-
nálních železničních tratích ob-
novili alespoň od května do října 
železniční dopravu. Nyní je před 

spuštěním mobilní aplikace do te-
lefonu, která posune komfort ces-
tování ještě dále...

S čím jdete do těchto voleb?
Je to jednoduché, pokračovat 

v tom všem dobrém, co jsme za-
čali. Koupili jsme další nemocni-
ce – v  Rumburku a  Litoměřicích 
a  stále ve velké míře investuje-
me do Krajské zdravotní a  zkva-
litňování jednotlivých nemocnic. 
Těm, co nepatří kraji, pomáháme 
různými dotacemi. Změnili jsme 
způsob financování oprav silnic 
a díky tomu jich opravujeme da-
leko více než dříve. Dopravu v Ús-
teckém kraji chceme technolo-
gicky posouvat s dobou. Důležitá 
bude podpora regionálního roz-
voje. Je toho opravdu mnoho, na 
co chceme navázat a dále v tom 
pokračovat.

Co chcete dotáhnout do zdár-
ného konce?

Za mě osobně určitě pořízení 
moderních autobusů pro naše 
cestující a  řidiče. Do dvou let by 

měly po našich kolejích jezdit 
i nové moderní vlaky. Těsně před 
spuštěním je mobilní aplikace do 
telefonu DÚKapka. Chtěl bych, 
aby Správa a  údržba silnic dále 
zlepšovala systém oprav silnic 
a modernizovala svoji techniku.

Na čem by se v oblasti dopravy 
v Ústeckém kraji dalo ještě za-
pracovat?

Doprava se neustále vyvíjí. Při-
chází novější moderní technolo-
gie. Určitě budeme mít i nadále 
snahu o stálé vylepšování odba-
vení pro cestující. Za účelem mo-
dernizace autobusů a  vlaků zde 
máme i  rozpracované možnosti 
na alternativní vodíkový pohon. 
Stále jsou ještě tři města v našem 
regionu, a  to Kadaň, Klášterec 
nad Ohří a Louny, která nejsou in-
tegrována v  Dopravě Ústeckého 
kraje. Jejich občané tak zatím ne-
mohou využívat plnohodnotně 
všech výhod integrované dopra-
vy. Takže tohle ještě musíme do-
táhnout do konce a věřím, že se 
to v dohledné době podaří.

Chci pokračovat v dobrých projektech, které jsme začali

Jaroslav Komínek je pětačtyřicetile-
tý otec dvou dcer. Narodil se v  Brně, 
studoval Vojenskou automobilní školu 
v Nitře na Slovensku. V roce 1993 při-
šel do Ústeckého kraje. V  Chomutově 
sloužil jako voják z  povolání, potom 
pracoval v dopravě a logistice. Od roku 
2012 má na starost dopravu a silniční 
hospodářství v  Ústeckém kraji. Jaro-
slav Komínek rád cestuje a miluje mo-
torismus na všechny způsoby.

Jaroslav Komínek
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barva: modrá 

jídlo: hovězí steak

hudba: Johnny Cash 

číslo: 1

politik: žádný

M O J E  N E J
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R O Z H O V O R

Kilt je přítěž, ale závodit se v něm dá
z á ř í  2 0 2 0

Skotské hry… Co je to vlastně 
za sport?

Skotské hry jsou předchůd-
cem novodobé atletiky. Jde 
hlavně o vrhačské disciplí-
ny: hod kladivem, hod dis-
kem a vrh koulí. K těmto dis-
ciplínám je přidán hod kládou 
a hod závažím do výšky. Je to 
dost podobné atletice a trénink 
je v podstatě stejný, jen více 
disciplín.

To se závodí ve skotském kil-
tu? Jaké to je?

Ano, je to hlavní podmínka, 
pokud se chcete her zúčastnit. 
Je to trochu přítěž, ale pohybo-
vat se v něm dá.

A ve kterých disciplínách se 
vlastně soutěží?

Jak jsem se už zmínil, jde 
především o vrhačské disci-
plíny. Základní jsou vrh ka-
menem, hod kladivem, hod 
břemenem, hod do výšky a po-
slední disciplína je hod kládou 
(stromem).

Která z těchto disciplín je pro 
vás nejtěžší?

Teď už se dá říct, že žádná. 
Ale v začátcích jsem hodně bo-
joval s disciplínou caber toss, 
což je právě hod kládou. To si 
vezmete 60 až 70 kilogramů vá-
žící kládu, rozběhnete se s ní 
a pak ji musíte odhodit. Ale teď 
už v této disciplíně patřím mezi 
nejlepší na světě.

Jak a kdy jste se ke Skotským 
hrám dostal?

Poprvé jsem si je jel vyzkou-
šet v roce 2013 na Sychrov 
a hned se mi povedlo vyhrát. 
Tak jsem si řekl, že si musím 
zkusit změřit síly i se zahranič-
ními soupeři.

Jaké jsou vaše největší spor-
tovní úspěchy ve Skotských 
hrách?

Můj největší úspěch v tomto 
sportu je z roku 2017, to jsem 
vyhrál titul mistra Evropy ve 
Francii. A v květnu 2018 jsem 
byl druhý na Mistrovství světa 
v Kanadě.

Jak to berou Skotové, když 
má takové úspěchy kluk 
z Česka?

To víte, že na začátku pano-
vala nepřátelská atmosféra, 
ale ta po pár vyhraných závo-
dech rychle opadla. Ve Skot-
sku mají hry totiž obrovskou 
oblibu a prestiž, takže podle 
nich by měl Skotské hry vy-
hrát Skot.

Závody prý sledovala i krá-
lovna Alžběta. Je to tak?

Ano, bylo to v roce 2016 
a tyto závody se mi dokonce 
povedlo vyhrát. A díky tomu 
jsem měl i tu čest předstoupit 
před královnu, která mi předa-
la vítězný pohár a potřásla mi 
rukou. Tento zážitek bych, trou-
fám si říct, označil jako vrchol 
mé kariéry.

Jsou k vidění nějaké závody 
Skotských her i v Česku? 

Ano, máme tady dva větší zá-
vody – jeden se koná vždy první 
víkend v červenci, a to Skotské 
hry v Kostelíku u Rakovníka. 
A druhý závod se koná v polovi-
ně srpna na zámku Sychrov. 

se narodil 9. července 1988 v Duchcově. 
Vystudoval Gymnázium Nad Štolou 
v Praze. Se sportem začal už v dětství, 
jako většina vystřídal různé sporty od 
fotbalu až po vzpírání. Ve dvanácti le-
tech ho chytila lehká atletika a v součas-
né době drží spoustu českých rekordů ve 
vrhu koulí v mládežnických kategoriích. 
Od atletiky ale zběhl ke Skotským hrám, 
ve kterých exceluje dosud. I ve volném 
čase nejraději sportuje.

Vladislav Tuláček 

P R O F I L

Jaro nám poznamenala ale 
pandemie koronaviru. Kona-
ly se letos nějaké závody? 

Kvůli koronaviru se zru-
šila celá sezóna ve Skotsku 
i v USA. Proběhlo jen par míst-
ních závodu. Trénuji ale  
stále. 

Na závodech v Sychrově 
bych rád posunul český re-
kord v hodu závažím do výšky 
(poznámka redakce: závod se 
konal v době uzávěrky tohoto 
vydání).

Jak vaše úspěchy vnímají 
doma v Teplicích?

Teplice jsou především fot-
balové město, ale moje úspě-
chy lidé vnímají čím dal více 
a musím se přiznat, že je to 
příjemné. 

Máte čas i na jiné koníčky 
než je sport?

Během obvyklé sezóny 
opravdu není čas na nic jiného 
než na sport a trénování. Ale 
letos je ten rok jiný. A já kromě 
trénování momentálně každý 
večer chodím rád na Barboru 
u Teplic, mám to v rámci rege-
nerace. Plavu zhruba hodinku 
každý večer, je to velice pří-
jemné.

Jste zadaný? Máte rodinu?
Jsem v současné době sólo.

 gz

Když se před skotskými šampiony 
v Highland Games neboli Skotských 
hrách řekne „Vlad“, tak vědí, že jde 
do tuhého. Teplický rodák Vladislav 
Tuláček budí díky svým výkonům 
respekt u soupeřů nejen v domovině 
Skotských her ve Skotsku, ale i ve 
Spojených státech amerických. 
Jeho výkonům přihlížela a k výhře 
gratulovala dokonce i královna 
Alžběta II.

Gratulaci a pohár od britské královny považuje Vladislav Tuláček za vrchol své kariéry. foto: archiv VT 
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Ústecký senátor Jaroslav Doubrava vydává již čtvrtou knihu
Ústeckému senátorovi Jaro-

slavu Doubravovi se za dobu 
jeho působení v politice poda-
řilo vydat už tři knihy a čtvr-
tá je připravena k vydání. Mělo 
by k tomu dojít na přelomu září 
a října. 

Proč vydáváte knihy?
Zkouším své ná-

zory, které nejsou 
v souladu s těmi, 
které hlásají naše 
sdělovací prostřed-
ky, sdělit lidem jinou 
formou. To je jeden 
aspekt. Druhým je bez-
duché sledování mizer-
ných pořadů v televizi, která 
nám ukradla rodinný život, tu 
domácí pohodu, kterou stále 
mám v sobě z dětských let. Se-
děli jsme kolem stolu, vyprávěli 
si, zpívali, ale také poslouchali 
s obrovským napětím hry nebo 
četby na pokračování. Prostě 
tím vyplňuji čas, který nechci 
ztrácet sledováním televizních 
pořadů určených k vymývání 
našich mozků. 

Kdo vás k psaní přivedl? 
Přivedla mě k tomu spoluprá-

ce s historikem panem Maderou 
při zpracovávání historie naší 
obce Telnice. Vždy mě trápilo, 

že má rodná a kvůli těžbě uhlí 
zaniklá obec Úžín historii zpra-
covanou nemá. S příslibem po-
moci skvělého pana Madery 
jsem se začal o napsání pokou-
šet. Když jsem si myslel, že už 
mám hotovo, „pochlubil“ jsem 

se nedávno zemřelému 
kolegovi v Senátu To-

máši Grulichovi, také 
historikovi. Sprcha 
v podobě jeho hod-
nocení „Jaroslave, to 
je rodinná kronika 
nebo to má být his-

torie obce?“ mě vedla 
k utření slzy v oku a ke 

zmáčknutí tlačítka „dele-
te“ a začal jsem znova. Výsled-
kem byla pochvala od mých bý-
valých spoluobčanů, o knihu si 
lidé píší ještě dnes, dokonce i ze 
Slovenska a z Německa.

Ale u lokálních historií jste ne-
zůstal.

Druhá kniha „Evropa (opět) 
spěje ke katastrofě“ měla 
2600 ks náklad. Třetí kniha 
„Studená válka 2.0 aneb znovu 
rozdělený svět“ reaguje na si-
tuaci ve světě po krátké době 
uvolnění. Je o návratu ke stude-
né válce, o dění v Gruzii, úloze 
Ukrajiny v nové studené válce.

A připravuji čtvrtou knihu, 

nad jejímž názvem se stále ještě 
domlouváme. Vydavatel nechce 
v názvu Cikány, já Romy. Navrhl 
jsem tedy kompromis „Cikáni 
(Romové) aneb to, o čem se ne-
smí mluvit", tak uvidím. 

To musíte provokovat už v ná-
zvu knihy?

Je celá řada Cikánů, kteří 
oslovení Rom zásadně odmí-
tají. Nemám vůbec nic proti 
těm, kteří posílají děti do škol, 
pracují, starají se o své rodiny. 
Mám mezi nimi i řadu přátel. 
Co ale nemohu snést, je bez-
trestná devastace bytů a ce-
lých domů, natahování rukou 
pro dávky, na jejichž tvorbě se 
ani v nejmenším nepodíleli, 
a díky tomu, jak jsou tyto dáv-
ky štědré, si žijí podstatně lépe 
než rodiny pracujících s dětmi 
či senioři, kteří celý život tvr-
dě pracovali. Podívejte se do 
ústecké Sklářské ulice. Loni 
tam magistrát investoval tři 
a půl milionu do likvidace od-
padů vyházených okny domů 
na prostranství. Proč by chodili 
s odpady a také za jejich odvoz 
platili, když to za ně „gadžové“ 
udělají. Proč by se starali o byt, 
beztrestně jej zničí. A dostanou 
k beztrestnému zničení jiný! 
V Janově tak byl už zbořen další 

jimi zničený dům, tentokrát 
s dvěma sty byty! Je to normál-
ní? To si necháme líbit doneko-
nečna, nebo do úplného zniče-
ní bytového fondu viz Předlice, 
Chánov, Neštěmice. Takových 
lokalit je moc a přibývají! Lidé 
mě žádají o pomoc. K pomoci 
mám ale málo možností, a tak 
toho chci více prosazovat už na 
krajské úrovni. Rozhodl jsem se 
přijmout nabídku, abych kandi-
doval za Severočechy.cz do kra-
je. Využiji pak více legislativ-
ních možností kraje, když mezi 
kolegy v Senátu nemohu uspět. 
Opravdu jsem přesvědčen, že už 
nemůžeme a nesmíme ztrácet 
čas nějakými ohledy na Brusel.

Myslíte, že Brusel brání řešení 
problému soužití s nepřizpůso-
bivými?

Ti, kteří možnost řešení mají, 
se bojí postihu. Prostě, „Co by 
tomu řekla Unie!“. Já říkám, ať 
si říká, co chce, my si problé-
my doma musíme řešit sami. 
Ve Švýcarsku takové problé-
my nemají. Poškodí byt? Musí 
ho opravit, když neopraví, musí 
opravu zaplatit, a když ani to ne, 
jde do kriminálu tvrdě pracovat, 
aby škody nahradil. Oproti nám 
mají výhodu. Nejsou v Evropské 
unii.  mis



krajskÉ volbY nejsou tak seXY jako tY prezidentskÉ, parlamentní nebo komunální, 
ale možná právě proto jsou jednY z nejdŮležitějŠíCh. přijĎte volit.
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před 150 lety napsal hudební skladatel richard Wagner, že nezná 
krásnější krajinu než severní čechy. o sto let později zbyly z oné krásy 
jen matné obrysy. politická rozhodnutí z 50. let způsobila zničení velkých 
kusů země a vyryla do krajiny severních čech jen pomalu se hojící ránu. 
byly zbořeny desítky městeček a vesnic, tisíce lidí byly vystěhovány 
ze svých domovů, zámky, kostely, školy, divadla, hřiště, dílny, továrny 
a hospody se změnily v ruiny. byly zasypány tisíce hektarů úrodné 
půdy, zmizely chmelnice a vinice, pole, louky i rybníky a koryta řek byla 
spoutána betonem. místo do zelené krajiny se lidé na severu koukali na 
doly, chemičky a elektrárny. bydleli ve městech, jejichž krásná centra 
byla zbourána, a do periférií se přistěhovali lidé, s nimiž není lehké 
spolužít. nedýchali čistý vzduch, trpěli nemocemi a umírali dříve než ve 
zbytku česka. a proč? protože celá země chtěla energii, chtěla světlo, 
chtěla teplo. pro energii se převrátil celý sever vzhůru nohama. stal se 
kotelnou a smetištěm celé republiky. a co za to sever získal? výsměch 
nejen v podobě televizních seriálů a obraz kraje s nejhorší pověstí. brzy 
těžba uhlí skončí a co bude dál? odkopne nás praha jako hadrový míč, 

nebo kraji vrátí část jeho bohatství? zbytek česka si přitom myslí, že za 
dnešní stav si můžeme my sami. říká se tomu nevděčnost. sedmdesát 
let jsme dotovali celou republiku, teď je čas, aby se tok peněz obrátil. 
Ústecký kraj musí být celostátní prioritou! potřebuje lepší nemocnice, 
školy, silnice, sportoviště, byty, potřebuje více investic do bezpečnosti 
a do nových pracovních míst. příklady z belgie, Francie, británie nebo 
německa – tedy ze zemí, kde došlo k útlumu těžby – ukazují, že to jde. 
vlády těchto zemí do postižených regionů investují ohromné množství 
prostředků. a vyplácí se jim to! jenže praha severu sama od sebe nic 
navíc nedá, takže bez tlaku z kraje to nepůjde. proto je tu lepŠí sever, 
nekompromisní regionální hnutí, nikoliv odnož celostátní strany 
s politiky, kteří se klaní před svými nadřízenými z prahy. na kandidátní 
listině lepŠí sever se sešli lidé, kteří ve svých městech a obcích už něco 
dokázali. mají zkušenost nejen z komunální politiky, ale i z různých oborů 
od zdravotnictví přes bezpečnostní složky po vrcholový sport. proto znají 
problémy v jednotlivých částech našeho kraje. jdou do krajských voleb 
srdcem i rozumem!

Propagace Lepsí Sever 
 Zadavatel: UFO a PROMOST / Zhotovitel: MD VISON

Výhled ze Zlatého vrchu u České Kamenice
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pivní táCkY neslouží jen k tomu, abY se nedělalY kroužkY na stole, 
ale i k tomu, abY volič věděl, koho ve volbáCh zakroužkovat. 

8 zásadních témat k diskuzi v zastupitelstvu kraje i v hospodě

KDE SE PIVO VAŘÍ...
Symbolem českého piva je sice Plzeň, ale je to právě Ústecký kraj, odkud pochází jedna z nejdůležitějších přísad českého
piva – chmel. Vznikly zde také jedny z prvních moderních minipivovarů (Kocour ve Varnsdorfu) a v současné době tu
funguje hodně přes třicet pivovarských zařízení, od velkých přes střední a malé až po ty nejmenší – restaurační.

Propagace Lepsí Sever 
 Zadavatel: UFO a PROMOST / Zhotovitel: MD VISON

Propagace Lepsí Sever 
 Zadavatel: UFO a PROMOST / Zhotovitel: MD VISON



politik musí umět mluvit přímo, tvrdě a konkrÉtně a stejně tak musí umět i jednat. lidÉ z naŠeho hnutí 
poCházejí siCe z rŮznÝCh uskupení, ale spojuje je touha změnit věCi na severu k lepŠímu.

3 pohledy kandidátů hnutí lepší sever na problémy severu

Nechceme se smířit s problémy 
ani s nefunkčními řešeními. 
Hnutí LEPŠÍ SEVER chce dát věci 
skutečně do pořádku a ví, jak na to.

MÍSTA V ÚSTÍ, KDE JE TO „HUSTÝ“

Náměstkyně primátora Ústí nad Labem Věra 
Nechybová vstoupila do jámy lvové, přesněji do jámy 
potkaní, protože potkany se to v tomto dvoře a jeho 
okolí jenom hemží. 

Tahle fotka připomíná sídliště Stolipinovo 
v bulharském Plovdivu, kde se nachází největší 
romské ghetto v Evropě a kde to vypadá jako v pekle. 
Ve skutečnosti jde ale o pohled do střední Evropy, do 
České republiky, do Ústí nad Labem, na křižovatku 
ulic Sklářská a U Jeslí, necelé 2 km od Mírového 
náměstí, centra krajského města. 

„Kdysi sem přijel Babiš s celou vládou, slíbil 
pomoc, ale skutek utek’. Před dvěma lety jsme to tu 
nechali na náklady magistrátu uklidit, byly to desítky 
kontejnerů plných bordelu. Ten se tu mnohde 
hromadil až v několikametrových vrstvách. Doufala 
jsem, že pořádek vydrží. Ale ono už je to stejné jako 
předtím!“ 

Kdysi zde bylo příjemné, upravené sídliště se 
zděnými domy typickými pro architekturu 50. 
let. Ve vnitroblocích byly zahrádky, hřiště, plácky 
na posezení, prostory na věšení prádla a klepání 
koberců... Dnes jsou tu hromady odpadků, v nichž 
se hemží potkani, a ve vybydlených domech se tísní 
desítky lidí na pár metrech čtverečních. 

Jak je to možné? „Je to dědictví 90. let, kdy 
magistrát prodal domy spekulantům, a ti do nich 
sestěhovali sociálně slabé rodiny z Čech, Moravy 
a ze Slovenska. Vybírali vysoké nájemné, které 
rodinám v nouzi doplácí sociálka. O nic jiného se 
nestarali. A když byly domy totálně vybydleny, 
přeprodali je těžko dohledatelným a právně 
nepostižitelným subjektům. 

Zatímco Věra Nechybová prochází vnitrobloky, 
z oken létají nadávky i dobře mířené rady z řad 
romských obyvatel: „Nechoďte tam, jsou tam krysy. 
Pozor, tam něco hnije.“ V jednu chvíli zvýší Věra hlas 
a ptá se: „A kdo to tady udělal?“ Místo odpovědi jsou 
slyšet zvuky zavírajících se oken. 

„Já se na to nedívám jen jako komunální politička, 
ale i jako žena a máma. Bez ohledu na barvu pleti, za 
kterou nikdo z nás nemůže, přeci existují elementární 
zásady, třeba že dítě musím vychovávat v čistotě 
a pořádku! Tohle má podle mne jediné řešení. Ty 
domy se musí zbořit! Otázka je, co s obyvateli. Podle 
vládní Agentury pro sociální začleňování je řešením 
jejich rozptýlení v rámci města a jejich další finanční 
podpora. Tahle představa je ale velmi naivní. Vždyť 
i ten nejvíce problémový člověk umí rozlišovat mezi 
dobrem a zlem, mezi prací a dávkami, mezi osobní 
zodpovědností a pomocí od jiných. Nemůžeme je 
pořád vodit za ručičku jako malé děti, pracovat 
a uklízet za ně,“ říká Věra Nechybová. 

V Ústí nad Labem prosadili bezdoplatkovou zónu 
zamezující kšeftování s byty a byznysu s dávkami na 
bydlení. Na jiných, kdysi problémových lokalitách, to již 
velmi záhy zafungovalo.

MOST: HRABĚCÍCH RAD 
UŽ MÁME DOST

„O hraběcí rady z pražských paláců nestojíme.
Stačí být pár let radním, starostou, primátorem nebo 
krajským zastupitelem, a musíte si ucpat díru v hlavě, 
kterou vám do ní vyžvanili pražští aktivisti 
z neziskovek, náměstci ministrů, ministři, nebo 
nejvyšší vedení parlamentu,“ říká Jan Paparega, 
současný primátor města Most. 

„Já ty jejich hraběcí rady tak trochu chápu – když 
totiž sedíte v pohodlném teple pražských úřadů a 
nejbližší poradce vám dělají kavárenští povaleči, pak 
logicky přijdete o smysl pro realitu. A tak my politici na 
severu často slýcháváme, že tady máme zbytečně 
moc nemocnic, že problémy s těžko přizpůsobivými 
se snadno vyřeší jejich rozptýlením mezi ostatní 
obyvatele, že útlum těžby uhlí se snadno překoná, že 
když už jsme čekali desítky let na pořádné investice 
do infrastruktury, tak vydržíme dalších deset let, že 
když jsme si zvykli na komíny elektráren, tak nám 
nebudou vadit stovky větrných turbín v Krušných 
horách... Jenže my, lidé ze severu, víme nejlépe, jak 
se tady žije a co náš Ústecký kraj skutečně potřebuje. 
Pražáci by si měli spíš jezdit pro rady k nám, ne my k 
nim. Zveme ke spolupráci každého, kdo se nechce 
smířit se současnými problémy ani nefunkčními 
řešeními. Hnutí Lepší Sever je důkazem, že kašleme 
na ideologii a stranické knížky. A že víme, jak dát věci 
skutečně do pořádku.“

PRAŽÁCI, PŘIJĎTE K NÁM NA VEKSL

„Lužická nemocnice v Rumburku není nadbytečná, 
jak se nám mnozí úředníci a politici zejména z Prahy 
snaží tvrdit. Jak dokazuje současná každodenní 
neutěšená praxe, opak je pravdou!“ říká Martin Klika, 
současný první náměstek hejtmana Ústeckého kraje.

„Za první republliky se chodilo „na veksl“. Děti 
z měst se posílaly na venkov, a naopak. Mládež z 
německých rodin odcházela na zkušenou do českých 
rodin, a naopak. Aby holky a kluci poznali, zažili 
a přiučili se, jak to chodí jinde. Já bych tenhle „veksl“ 
zavedl povinně i pro „vysoké politiky“, kteří nám z 
hlavního města radí a nařizují, jak a co máme správně 
dělat. Ačkoli sami často pocházejí z regionů, jsou 
již zcela odtržení od reality života v nich a všechno 
posuzují jen očima Pražáka – který, když mu praskne 
slepé střevo, si může v Praze vybrat minimálně z devíti 
nemocnic v dosahu deseti kilometrů. Problémy 
s dostupností zdravotní péče řeší „od stolu“, jakoby se 
báli přijet k nám na sever a vidět pravý stav věcí.

U nás, v Ústeckém kraji, zdravotní systém na 
většině míst funguje a my se jej snažíme nejen udržet, 
ale hlavně zlepšovat. Jenže pak slyším ty argumenty 
z Prahy, že tu máme příliš nemocnic 
a že by se zdravotní péče měla koncentrovat do těch 
velkých. Takový nesmysl může tvrdit jenom někdo, 
kdo v regionech nežije a neví, co zde život obnáší. 
To potvrzuje starostka Šluknova Eva Džumanová – 
právě Šluknov a celý Šluknovský výběžek se totiž 
potýká s problematickou dostupností zdravotní péče 
v souvislosti s Lužickou nemocnici v Rumburku. 
Pro nás je naprosto klíčové zachovat její fungování, 
abychom už nezažívali situace, kdy sanitky se 
zapnutými majáky dělají s pacienty ze Šluknovska 
dlouhé okružní jízdy od České Lípy přes Děčín 
a Teplice až do Ústí podle toho, která z nemocnic má 
aktuálně volnou kapacitu je přijmout a postarat se 
o ně. Pokud nám tedy bude Praha stále tvrdit, že 
máme příliš mnoho nemocnic, můžeme se již brzy 
dočkat doby, kdy se i s banální zlomeninou bude jezdit 
do saského Bautzenu nebo do Dráždan, protože to 
bude blíž než do krajské nemocnice v Ústí. Ostatně, 
velká část lekařů a sester v saských nemocnicích jsou 
Češi – a to také o něčem svědčí!“
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v politiCkÉ, názorovÉ a proFesní jednotě je síla, ale politiCká, názorová 
a proFesní rozmanitost je tou silou vždY. proto naŠi kandidáti zastupují 
CelÉ spektrum společnosti v kraji. 

kandidáti hnutí lepší sever. 

1 PhDr. Martin Klika, MBA, DBA (50) 1. náměstek hejtmana Ústeckého kraje, zastupitel Města Litvínov
2 Ing. Věra Nechybová (48) 1. náměstkyně primátora Statutárního města Ústí nad Labem
3 Mgr. Jan Paparega (39) primátor Statutárního města Most
4 Mgr. Ing. Miroslav Andrt (42) radní Ústeckého kraje, místostarosta Města Štětí
5 Jaromír Franta (53) odborový předák, zastupitel Obce Boleboř
6 Ing. Vladislav Raška (59) ekonom, radní Statutárního města Děčín
7 Mgr. Zbyněk Šimbera (56) starosta Města Duchcov
8 Mgr. Eva Džumanová (55) starostka Města Šluknov
9 PaedDr. Jan Eichler (59) ředitel DDM Ústí nad Labem, předseda Klubu českých turistů ÚK
10 Marek Hrvol, Ing. (32) náměstek Statutárního města Most
11 Mgr. Jan Mareš, MBA (61) ředitel střední školy, zastupitel Statutárního města Chomutov
12 PhDr. Ing. Zděnek Matouš, Ph.D., MBA (56) náměstek hejtmana ÚK, starosta Města Krupka
13 Ing. František Rybka (27) velitel profesionálních hasičů, obchodní manažer, Cítoliby
14 Lukáš Konečný (42) mistr světa v boxu, člen Rady Statutárního města Ústí nad Labem
15 Ing. Čestmír Spousta (38) OSVČ - lektor autoškoly, zastupitel Obce Břvany
16 Ing. Vlastimil Vozka (66) člen Rady Statutárního města Most (bývalý primátor)
17 MUDr. Martin Krákora (37) všeobecný praktický lékař, zastupitel Statutárního města Chomutov
18 Zbyněk Svoboda (54) zastupitel Ústeckého kraje, člen Odborového svazu železnic, Ústí n.L
19 Bc. Pavel Csonka (55) zastupitel Ústeckého kraje - předseda Výboru, zastupitel Města Louny
20 PhDr. Mgr. et Mgr. Patrik Christian Cmorej, PhD. (37) zdravotnický záchranář, učitel na vysoké škole, Litvínov
21 Vlastimil Mikl (48) zastupitel Ústeckého kraje, starosta Obce Vrbice
22 Ing. Bc. Jiří Nedvěd (35) člen Rady Statutárního města Most, dopravní inženýr
23 Gabriela Nekolová, DiS. (42) předsedkyně Hospodářské a sociální rady ÚK (tripartita), Most
24 Hana Martinková (35) vrcholová sportovkyně - reprezentantka ČR v házené, Most
25 Jan Havlíček (41) generální manažer hokeje, Děčín
26 MUDr. Sáša Štembera (70) lékař, Most
27 Ing. Jaroslav Veselý (64) starosta Obce Raná, emeritní velvyslanec
28 Ing. Rudolf Kozák (56) ředitel komunikace a vnějších vztahů - Severočeské doly, Březno
29 Mgr. Bc. Eva Kyjovská (51) ředitelka Mateřské školy, Teplice
30 Ing. Karel Honzl (64) zastupitel Ústeckého kraje, místostarosta Města Podbořany
31 Ing. Jana Ryšánková (49) ředitelka domova se zvláštním režimem Terezín
32 Mgr. Miroslav Přikryl (62) OSVČ, manažer a trenér volejbalu mládeže, Ústí nad Labem
33 Bc. Karel Rouček (56) místostarosta Města Krupka
34 Mgr. Zdeněk Hosman (54) ředitel základní školy, zastupitel Města Kadaň
35 JUDr. Miloslav Kubíček (70) ředitel sdružení Terezín město změny, Krabčice
36 Ing. Ondřej Schoř (45) starosta Obce Mlékojedy, podnikatel
37 Bc. Martin Prachař (45) předseda představenstva Doprav. podniku města ÚL, majitel pivovaru
38 Ing. Radek Štejnar (53) radní Ústeckého kraje, zastupitel Města Jirkov (bývalý starosta)
39 Mgr. Radek Scherfer (45) místopředseda představenstva Krajská zdravotní, a.s., Kadaň
40 Ing. Jaroslav Hrvol (35) ředitel Městské policie Most
41 Ing. Lenka Pasečiaková (52) ekonomka a metodik účetnictví, Roudnice nad Labem
42 MUDr. Vladimír Emingr (64) zastupitel Města Louny a člen Představenstva Krajské zdravotní, a.s.
43 Mgr. Marek Drtil (28) středoškolský učitel, zastupitel Města Horní Jiřetín
44 Olga Šrůtová (42) podnikatelka, zastupitelka Statutárního města Most
45 MVDr. Svatopluk Homola (75) veterinární lékař, Kadaň
46 Ing. Marek Hudský (45) místopředseda odborové organizace, Most
47 Bc. Jana Pézrová (49) zástupkyně ředitele mateřské školy, Chomutov
48 PaedDr. Zdeněk Hrdina (61) ředitel střední školy, Kadaň 
49 Mgr. Jiří Horčička (58) ministerský rada, Ústí nad Labem
50 Petr Fišer (25) strážník městské policie, Krupka
51 Julius Turko (39) OSVČ, Litvínov
52 Fabiana Bytyqi (24) vrcholová sportovkyně - mistryně světa v boxu, Ústí nad Labem
53 Mgr. Jana Lukešová (55) zástupkyně ředitele základní školy, Kadaň
54 MUDr. Jiří Madar (61) lékar - ortoped, zastupitel Statutárního města Ústí nad Labem
55 MUDr. Jan Štěrba (78) rehabilitační lékař, Teplice
56 Petr Formánek (40) ředitel sportovní haly, Most
57 Ing. Václav Zahradníček (53) ředitel a předseda představenstva Technických služeb Most
58 Penc Jiří (58) živnostník, zastupitel Města Krupka
59 Jiřina Miková (47) učitelka ZŠ, metodička prevence, Horní Jiřetín
60 JUDr. Dagmar Csonková (54) advokátka, Louny

MARTIN KLIKA
1. náměstek hejtmana Ústeckého kraje
Bývalý policista, dlouholetý zastupitel Litvínova (2006 
– 2010 místostarosta města), od roku 2016 první 
náměstek hejtmana Ústeckého kraje.
Úspěchy: 
Snížení kriminality v Mostě a dalších městech díky 
projektu Nulová tolerance. Stabilizace kritické 
situace v oblasti zdravotnictví a sociálních služeb. 
Zajištění plynulé a spolehlivé regionální autobusové 
dopravy.
Moje vize pro kraj:
Zastavím obchod s chudobou, zachovám a zlepším 
zdravotní péči v kraji a posílím policii v ulicích. Budu 
podporovat jen ty, kteří jsou v hmotné nouzi ne 
vlastní vinou. Vyženu dealery drog ze škol a jejich 
okolí. Podpořím investory s přidanou hodnotou pro 
náš kraj.

JAN PAPAREGA
Primátor města Most
Právník se zaměřením na občanské a obchodní 
právo vstoupil do komunální politiky v roce 2010 jako 
mostecký zastupitel. Spoluzaložil hnutí SeverníČechy.
cz, později přejmenované na ProMOST. Pochází přímo 

z Mostu z hornické rodiny. Ve volném čase se věnuje 
triatlonu a je držitelem titulu Železný muž.
Úspěchy: 
Ozdravení městského rozpočtu, zavedení 
zodpovědného hospodaření a spuštění mohutných 
investic do obnovy zanedbané dopravní infrastruktury. 
Přivedení významných investorů, kteří pomohli snížit 
nezaměstnanost na Mostecku a přinesli investice ve 
výši 4 miliard korun. Revitalizace zanedbaného parku 
Šibenik v centru města, zkvalitnění rekreačních areálů 
Benedikt a Matylda a dokončení prací na jezeře Most.
Moje vize pro kraj:
Ve spolupráci s vedením kraje budu tlačit na vládu, 
aby se k nám dostalo více poboček vysokých škol, 
abychom vytvářeli prostředí pro nové investory 
a umožnili mladým lidem najít důstojné bydlení. Musíme 
nyní přemýšlet hodně dopředu, v řádu generací. Po 
otevření rekreačního areálu u jezera Most nás čekají 
rekultivace dalších oblastí, které si vyžádají desítky až 
stovky miliard korun. O jejich využití by měli rozhodovat 
lidé zde v kraji, ne úředníci a politici v Praze.

VĚRA NECHYBOVÁ
1. náměstkyně primátora Ústí nad Labem
Ekonomka a politička, v letech 2015 – 2018 primátorka 
Ústí nad Labem. Vášnivá rybářka a hráčka kulečníku.
Úspěchy: 
Výrazné oddlužení města a zabránění stamilionovým 
sankcím za dotační chyby předchůdců ve vedení Ústí 
nad Labem. Díky zodpovědně sestaveným rozpočtům 
každoroční hospodaření s přebytkem. Zrušení poplatků 
za svoz odpadu, založení Rady seniorů pro starší 
a handicapované lidi, prosazení finanční podpory 
na sportování dětí, rekonstrukce venkovního areálu 
koupaliště na Klíši a oprava městského stadionu.
Moje vize pro kraj:
Podpořím všechny aktivity v oblasti ekologické 
dopravy – např. celoroční splavnění Labe, vznik 
vysokorychlostní dráhy či vodíkovou veřejnou dopravu. 
Ústecký kraj si zaslouží plnohodnotné letiště, které 
zvýší jeho atraktivitu a podpoří podnikatelské subjekty. 
Ve spolupráci s městy a obcemi vyřeším problémy se 
sociálně vyloučenými lokalitami, jelikož vláda v tomto 
ohledu neudělala zatím vůbec nic. 

JAROMÍR FRANTA
odborový předák a zastupitel obce Boleboř
Povoláním zámečník a vedoucí řidič velkostroje na lomu 
ČSA se postupně vypracoval na odborového předáka. 
Dnes je 1. místopředsedou Odborového svazu 
pracovníků hornictví, geologie a naftového průmyslu 
a zástupce ve sněmu Českomoravské komory 
odborových svazů. Působí také v Pracovní skupině pro 
surovinovou politiku ČR na Ministerstvu průmyslu 
a obchodu a v Hospodářské a sociální radě Mostecka. 
Je dlouholetým zastupitelem obce Boleboř.
Úspěchy: 
Prosazení návrhu, aby zaměstnanci těžebních 
společností pobírali příspěvek ke zmírnění sociálních 
dopadů souvisejících s útlumem těžby. Proměna obce 
Boleboř – vybudování dětského hřiště, zkvalitnění 
obecních cest, odpadového hospodářství, ale také 

a proFesní rozmanitost je tou silou vždY. proto naŠi kandidáti zastupují 

Jan Paparega

Věra Nechybová
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Jediné město s alkalickými minerálními prameny v Ústeckém kraji, 
které jsou známé po celé Evropě.

vYluŠtěnou tajenku nemusíte nikam posílat, stačí, kdYž se jí budete inspirovat v krajskÝCh volbáCh

křížem krážem Ústeckým krajem

Světoznámá plodina na výrobu piva, 
jejíž největší pěstební plochy jsou v Ústeckém kraji.

Nejstarší a neznámější lázně nejen v Ústeckém kraji, 
ale i v celé střední Evropě

Největrnější hora Ústeckého kraje a celého Česka.

Nejvyšší hora Ústeckého kraje.

Největší jezero v Ústeckém kraji a druhé největší v ČR, 
poblíž stejnojmenného města.

Jeden z největších klášterů Ústeckého kraje s největšími varhanami.

Jedna z nejikoničtějších hor Českého středohoří a Ústeckého kraje 
(turisté si ji pletou s Milešovkou).

Největší zachované pevnostní město Ústeckého kraje 
i celé České republiky z 18. století.

Jediné město v Ústeckém kraji, které je na seznamu památek UNESCO.

kulturního života. Všechny tyto kroky pomohly zastavit 
vylidňování obce. 
Moje vize pro kraj:
V krajské politice budu i nadále hájit horníky a hornictví, 
které má v našem kraji bohatou tradici. Jako zastupitel 
malé horské obce budu věnovat největší pozornost 
obcím naší velikosti, hlavně v oblasti podpory větších 
investičních akcí.

MIROSLAV ANDRT
radní Ústeckého kraje a místostarosta Štětí
Ekonom, sociální a kulturní ekolog. Dřívější předseda 
výboru pro životní prostředí a zemědělství Ústeckého 
kraje, od roku 2016 zastupitel a od roku 2019 radní 
pro sociální otázky, bezpečnost a sociálně vyloučené 
lokality. Předseda Komise pro Smart Region Ústeckého 
kraje. Od roku 2010 místostarosta obce Štětí. Je 
instruktorem školního lyžování.
Úspěchy: 
Projekt SMART REGION a platforma PORTABO, která 
bude do budoucna sloužit nejen kraji, ale i městům 
a obcím, univerzitě, inovačnímu centru, řadě dalších 
organizací i všem občanům a návštěvníkům regionu. 
Začlenění kraje do národní sítě Zdravých měst, obcí 
a regionů ČR. 

Moje vize pro kraj:
Prioritou je zavádění chytrých a inovativních řešení, 
investice do výzkumu a vývoje a startupových 
projektů. Cílím také na projekty zkvalitňování životního 
prostředí, alternativní zdroje energie, využití nových 
materiálů. Jedině tak máme šanci zvrátit neblahý trend 
vylidňování kraje. Podpořím regionální zemědělce a 
výrobce potravin tím, že od nich bude přímo nakupovat 
Ústecký kraj a jím zřizované organizace – zejména školy 
a školní jídelny, nemocnice, domovy pro seniory a další 
pobytové sociální služby.

EVA DŽUMANOVÁ
Starostka města Šluknov
Již ve třetím funkční období řídí Šluknov, nejsevernější 
město České republiky.
Úspěchy: 
Kompletní rekonstrukce náměstí a radnice, oprava
místní školy a školky, postupné zvelebování 
sakrálních památek. Opravy místních komunikací 
a pouličního osvětlení, což přispělo k významnému 
zvýšení bezpečnosti řidičů i chodců. Vysazení 
tisícovek stromů obnova starých ovocných alejí.  
Moje vize pro kraj:
Postarám o to, aby byl dodržen stávající dohodnutý 
plán pro zachování nemocnice v Rumburku. Dále se 
budu věnovat odpadovému hospodářství, protože 
po roce 2030 již nebude možné ukládat komunální 
odpad na skládkách. Budu prosazovat výstavbu 

moderních ekologických spaloven, které budou 
zároveň fungovat jako lokální teplárny a elektrárny. 
Chci také řešit otázku zaměstnanosti s ohledem jak 
na budoucí vývoj v našem regionu, tak na stávající 
situaci ve Šluknově, kde je dnes největší sociálně 
vyloučená lokalita v zemi. 

JAROSLAV VESELÝ 
Dlouholetý starosta obce Raná
Někdejší zástupce velitele mírových sil OSN v bývalé 
Jugoslávii, diplomat a bývalý velvyslanec ČR v Indonésii, 
dlouholetý starosta obce Raná.
Úspěchy: 
Zabezpečení obce Raná v oblasti infrastruktury – 
zbudování kompletních inženýrských sítí a pozvednutí 
místního společenského života. Zajištění služeb pro 
paragliding a další sporty na dnes nejznámějším 
plachtařském svahu v Česku. 
Moje vize pro kraj:
Podpořím dostupnou zdravotní péči a kvalitní 
nemocnice v každém okresním městě. Zasadím se 
o efektivní dostavbu a údržbu dopravní infrastruktury. 
Zajistím bezpečnost v regionu důsledným vymáháním 
práva – bez výjimek trvat na dodržování kritérií daných 
českými zákony. 

LUKÁŠ KONEČNÝ
mistr světa v boxu, trenér a radní města Ústí nad 
Labem pro oblast sportu 
Úspěchy: 
Rekonstrukce plaveckého areálu Klíše, z něhož se opět 
stalo místo, kam přijíždějí lidé i se sousedního Saska. 
Zastřešení haly pro beach volejbal a umožnění jejího
zimního provozu. Zlepšení sportovního zázemí i pro
další disciplíny. 
Moje vize pro kraj:
Výstavba druhé ledové plochy v Ústí nad Labem 
a multifunkční sportovní haly. Na krajské úrovni 
podpořím profesionální sport, který je limitovám 
nedůstojným zázemím. Zásadní je i podpora 
rekreačního sportování.

Miroslav Andrt

Lepší Sever
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VOLTE

říká se, že rozhoduje první dojem a první čin.  
přečtěte si, Co udělají naši kandidáti jako první,  

pokud budou zvoleni. 

sledujte nás na faCebooku (@lepsisever) a na www.lepsisever.Cz

První co udělám: ZALOŽÍM KRAJSKOU AGENTURU PRO 
SOCIÁLNĚ VYLOUČENÉ LOKALITY!

jan paparega
primátor Mostu

První co udělám: ZAŘÍDÍM, ABY VÍCE PENĚZ Z UHLÍ 
ZŮSTALO V REGIONU!

jaromír franta
předák a zastupitel

První co udělám: ZAČNU PŘIPRAVOVAT STAVBU HALY  
V ÚSTÍ NAD LABEM!

lukáš konečný
radní v Ústí  
nad Labem

První co udělám: ZAJISTÍM VČASNOU PŘÍPRAVU 
FUNKČNÍCH PLÁNŮ PRO NEČEKANÉ KRIZOVÉ SITUACE!

jaroslav veselý
starosta obce Raná,
kandidát do Senátu  
za obvod Louny

První co udělám: POSÍLÍM POLICII V ULICÍCH!

Martin klika
1. náměstek 
hejtmana

První co udělám: POMŮŽU OBCÍM ZAVÉST 
BEZDOPLATKOVOU VYHLÁŠKU!

věra nechybová
náměstkyne 
primátora 
Ústí nad Labem

První co udělám: ZAČNU TLAČIT NA VLÁDU, ABY 
NAVYŠOVALA INVESTICE DO ÚSTECKÉHO KRAJE

vladislav raška
radní města Děčín

První co udělám: PODPOŘÍM ENERGETICKÉ VYUŽITÍ 
ODPADU PO VZORU SKANDINÁVIE!

eva džumanová
starostka Šluknova
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